
НАЦИОНАЛЕН СЪВЕТ ЗА РАДИО И ТЕЛЕВИЗИЯ 
 

П Р О Т О К О Л 
№ 1 

от редовно заседание, състояло се на 28.12.2000 г. 
 
ПРИСЪСТВАЛИ: Валентина Радинска, доц. Георги Лозанов, Димитър Коруджиев,  
Ивайло Петров, Йосиф Сърчаджиев, Светлана Божилова.  
 
Александър Томов и Иван Драганов, избрани от ХХХVІІІ-то Народно събрание с 
решение от 21.12.2000 год. 
Бойка Янчева, назначена с президентски указ № 482 от 21.12.2000 год. 
 
ОТСЪСТВАЛИ: - няма. 

 
ДНЕВЕН РЕД: 
 
1. Избор на председател; 
2. Избор на секретар. 
 
Начало на заседанието 11.30 ч., водено от Александър Томов и протоколист 
Снежана Милева. 
 
ПО ТОЧКА ”ПЪРВА”: 
 
Г-жа Божилова отчете, че Съветът за две години, независимо от трудностите и 
разногласията е свършил много работа, но и много важни въпроси предстои да 
бъдат решавани  – избор на генерален директор на БНР, конкурси за лицензиране на 
регионални радиостанции и телевизии и др. Необходимо е правилно разпределение 
на ангажиментите на всеки един от тях в оперативен план, както и промени в 
правилника за дейността на Съвета. Тя предложи да вземат становище всички по-
важни решения да се взимат с квалифицирано мнозинство. Необходимо е да 
намерят най-добрата форма и механизъм в това отношение. Чрез професионална 
мотивация, диалог и консенсус да се взимат най-добрите и правилни решения по 
всички по-сериозни проблеми. Г-жа Божилова смята, че щом в Съвета има 
представители на две институции, то и в ръководството те трябва да бъдат равно 
поставени. 
 
Г-жа Радинска смята, че трябва да се направи оценка на ситуирането на Съвета в 
обществото и образа му в пресата. Съветът има още много сериозна работа и ако 
важните решения се взимат с консенсус на професионално ниво то това би 
повишило неговия авторитет.     
 
Г-жа Янчева поясни, че Закона за радиото и телевизията е определил случаите, при 
които решения се взимат с квалифицирано мнозинство и не дава възможност това да 
се регламентира с други правни норми. Желателно е обаче по важните въпроси 
НСРТ да взима своите решения с консенсус и това е въпрос на добра воля като се 
надява, че няма да има противопоставяне на двете квоти. 
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Според доц. Лозанов проблемът е не толкова в квалифицираното мнозинство, а в 
способността на Съвета с професионална аргументация да убеждава повече от 
изисквания от закона минимум от гласове. Сега след две години съвместна работа 
той смята, че биха могли да намерят реална форма на такъв механизъм, който да 
направи по-прецизен вътрешния диалог. Лично той винаги е търсил баланса, но 
според ЗРТ решенията се взимат с 5 към 4 гласа и това е предпоставка за 
противопоставяне на двете квоти, такъв вот хвърля сянка върху независимостта на 
решенията.   
 
Г-н Коруджиев изрази мнение, че е хубаво да има консенсус, но Законът за радиото 
и телевизията е определил и конкретизирал случаите, при които е необходимо 
квалифицирано мнозинство за взимане на решения и едно решение на Съвета в тази 
посока би било закононарушение. 
 
Г-н Драганов припомни, че е предлагал доц. Лозанов за секретар, но той си е 
направил отвод. Съветът създава практика и обира луфтовете на закона, но въпреки 
това трябва да се съсредоточи върху приоритетите, а именно: таксите за 
финансиране на радио- и телевизионна дейност – той би предложил едно работно 
решение за целева субсидия от държавата; контрола по спазване на лизензиите и 
инвестициите, които операторите ще вложат в българската култура – кино и театър; 
средствата от наказателните постановления се внасят изцяло в републиканския 
бюджет и това трябва да се промени . 
 
Г-н Томов смята, че почти всички решения до момента са взимани с консенсус и 
винаги се е опитвал да намери баланс. Споровете са неизбежни, но те са в състояние 
да стигнат до консенсус на професионално ниво. Най-големите медийни 
специалисти в Съвета са Лозанов, Божилова и Драганов и те реално участват във 
взимането на всички решения. Той предложи доц. Лозанов да бъде избран за 
официален говорител на Съвета. 
 
Г-н Сърчаджиев предложи за председател да бъде избран г-н Томов, а за секретар 
г-н Драганов. Досегашната практика показва, че се справят много добре със 
задълженията си. 
 
Според г-жа Радинска избор на говорител също е нарушение на ЗРТ. Тя предложи 
за председател доц. Лозанов.  
 
Доц. Лозанов каза, че Томов и Драганов работят добре като ръководители и търсят 
либералните форми на управление. Ръководството ползва при изказване глаголната 
форма “ние”, докато неговата лична позиция често е в малцинственото мнение и ще 
трябва винаги след това да казва “обаче…” На него не му е присъща 
административната работа, но съзнава, че колежките му  искат да създадат промяна 
в стила на взимане на решения. Обществото подозира, че НСРТ е политически 
зависим, че решенията се взимат другаде, а тук само се възпроизвеждат. Това е 
причината за лошото отношение към Съвета и в тази посока трябва да се работи. 
Изходът е радикален тип самоанализ и взимане на решения при вътрешен диалог на 
база професионализъм. Този стил би повишил авторитета им пред обществото и 
медиите, а този авторитет е част от инструментите на работа на Съвета. Това са 
причините, поради които той няма да си направи отвод. 
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Националният съвет за радио и телевизия реши да проведе тайно гласуване за избор 
на председател. Направени са две предложения за председател на Националния 
съвет за радио и телевизия: Александър Александров Томов, предложен от г-н 
Сърчаджиев и доц. Георги Лозанов Георгиев, предложен от г-жа Радинска. На 
останалите членове на НСРТ беше раздадена бюлетина, на която са написани 
имената на Александър Александров Томов и доц. Георги  Лозанов Георгиев като 
всеки трябва да задраска едно от тях. След гласуването бюлетините бяха предадени 
на г-жа Янчева, която обяви резултата. 
 
Изборът бе проведен в отсъствие на кандидатите, които не са участвали в него по 
собствена воля. Четири гласа “за” Александър Томов и три гласа “за” доц. Георги 
Лозанов.  
Законът за радио и телевизия чл. 37, ал. 2 изисква квалифицирано мнозинство и 
председател не е избран. 
 
На основание чл. 37, ал. 3 от Закона за радиото и телевизията до избора на 
председател, Националният съвет за радио и телевизия възлага на Александър 
Томов да изпълнява временно длъжността председател на НСРТ. 
 
ПО ТОЧКА ”ВТОРА”: 
 
На основание чл. 31, ал. 1 от Закона за радиото и телевизия, Националният съвет за 
радио и телевизия проведе процедура за избор на секретар. 
Г-н Сърчаджиев предложи за секретар на НСРТ Иван Драганов. 
Други предложения нямаше. 
Проведено бе явно гласуване, в което г-н Драганов не участва по собствена воля. 
Националният съвет за радио и телевизия с осем гласа “за” избра за секретар Иван 
Иванов Драганов. 
 
Край на заседанието 13.55 часа. 
Следващо заседание насрочено за 08.01.2001 год. от 11.00 ч. 
 
Приложени документи към протокол № 1 от 28.12.2000 год.: 
 
1. Бюлетините от проведения избор за председател. 
 
ЧЛЕНОВЕ НА НСРТ: 

Б. Янчева  В. Радинска:  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Доц. Г. Лозанов:  Д. Коруджиев:  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Ив. Петров:  Й. Сърчаджиев:  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Св. Божилова:    
 . . . . . . . . . . . . . .    
    
Ал. Томов  Ив. Драганов  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
 Председател  Секретар 

 


